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Slovo starosty
 Na začátek si dovolím pár myšlenek z jedné chytré knihy, 
která obsahuje praktické duchovní  učení  putuj ícího 
buddhistického mnicha. Karmu zde jazykem vědy označuje za 
zákon příčiny a následku, často je též užíván termín morální 
kauzalita. Říká se, že se morální kauzalita, tedy příčinnost, 
uplatňuje v oblasti etiky stejně, jako fyzikální zákon akce a reakce 
funguje v oblasti materiální. Nepřetržitý sled příčin a následků se v 
duševní a morální sféře vyskytuje stejně zákonitě jako ve sféře 
fyzické. Mým jazykem řečeno, to, co činím, se mi vždy vrátí. 
Někdy dříve, někdy později, ale zákonitě vždy. 
 Druhé a poslední zamyšlení se týká kritiky, a to jak kritice 
čelit. S kritikou se člověk setkává běžně. Jak často vámi dokáže 
otřást? Považujete ty, kteří vás kritizují, za své nepřátele? Jak často 
ztrácíte kvůli kritice přátele? Mnozí z nás žijí ve strachu z toho, že 
budou kritizováni. Buddha pravil: „Na tomto světě neexistuje 
nikdo, komu by nebylo něco vyčítáno.“ Dokonce i ti nejosvícenější 
bývají kritizováni. Je zřejmé, že v kterékoli společnosti povede 
schopnost čelit kritice s klidem k úspěchu a pohodě. Je to velice 
důležitá schopnost, jíž je třeba v každodenním životě rozvíjet a 
procvičovat. Z mého pohledu musím konstatovat, že od té doby, co 
jsem byl zvolen starostou, jsem ze strany tzv. „3D“ kritizován 
neustále. A nejen já. Na rovinu říkám, že to už neberu jako kritiku, 
ale spíše jako snahu několika osob rozeštvávat lidi proti sobě, a to 
na základě pomluv, polopravd a lží. To není opodstatněná kritika a 
snažím se na to vůbec nereagovat. Moje krédo je, že se musím se 
svým konáním srovnat sám v sobě a se svým svědomím.

 Zmíním pouze dvě věci a jednu záležitost vysvětlím svým 
pohledem. Minulý týden jsme byli vybráni a získali tři miliony 
korun na rekonstrukci komunikací Slouně, Hořejší Mlýnská, a 
Žebrácká cesta. Se svojí žádostí jsme uspěli v 35. výzvě ROP 
Jihozápad. Dodávám, že jako jediní z Prachaticka. Spoluúčast 
města je pouhých pět procent. To přece není špatné. 
Před měsícem jsem měl jednání s generálním ředitelem 
společnosti Jednota, spotřební družstvo České Budějovice Ing. 
Froulíkem a dotazoval jsem se ho na možnost výstavby 
supermarketu. Slíbil mi, že to nechá přepočítat, zda by se to dalo 
zrealizovat. Za týden mi volal s tím, že by se jednalo o nenávratnou 
investici. Já vím, že poptávka po supermarketu v Netolicích 
existuje, ale bohužel si myslím, že na to již není příznivá doba. 
Uvidíme.  

 A teď hasiči a sraz parniček. Pro mě něco neuvěřitelného, 
co se z této akce někteří snažili udělat. Pamatuji si, co se dělo na 
lednovém zastupitelstvu. Šlo o 80 tisíc korun. Nikdo nenavrhoval 
sehnat peníze jinak. Žádný návrh o žádosti o dotaci či dokonce o 
záštitu hejtmana. Pořád jenom 80 tisíc korun. Město zažádalo o 
krajskou dotaci na reprezentaci. Ne hasiči. Oni by totiž ani 
nemohli. Nakonec město bylo úspěšné a získalo 10 tisíc korun.  
Hejtman Zimola poskytl záštitu a částku také 10 tisíc korun. Ale 
pořád jsem slyšel, chceme 80 tisíc a vše vyvrcholilo tyátrem na 
posledním zastupitelstvu. Nic věcného. Jenom znovu konstatuji, 
že jsme v únoru získali dotaci ve výši 155 tisíc korun na dýchací 
přístroje pro zásahovou jednotku. Tím jsme ušetřili v rozpočtu a 
peníze byly. Já jsem několikrát mluvil s velitelem hasičů, ale pořád 
jsem slyšel, že to jsou peníze navíc. Nakonec nám byl v pátek 
odpoledne před pondělním zastupitelstvem poslán podrobný 
rozpočet v tomto znění:

Podrobný rozpočet akce: 
Hudební produkce (kapela přes den, večerní zábava) - 30 000 Kč 
Ubytování účastníků srazu - 15 000 Kč 
Toi-toi, bezpečnostní oplocení - 15 446 Kč 
Bezpečnostní služba - 5 600 Kč  
Pronájem velkokapacitního stanu - 10 000 Kč 
Technické zabezpečení, rozlišení pořadatelů, označení 
technických pracovníků - 26 000 Kč 
Příspěvek na dopravu parních stříkaček - 40 000 Kč  
Kamera, fotograf - 10 000 Kč  
CELKEM - 152 046 Kč 

Ve čtvrtek 30. dubna se sešlo vedení města s vedením hasičů. Devět 
lidí. Já jsem hned na začátku řekl, že doufám, že nám všem jde v 
první řadě o město a ne o nějakou politiku. Bylo nám řečeno, že 
doposud mají hasiči od sponzorů vybráno 20 tisíc korun. K dohodě 
jsme nakonec dospěli. Ale neodpustím si pár poznámek ke 
konkrétním číslům. Město má nasmlouvaného fotografa na celý 
rok za částku 7 tisíc korun a tady je počítáno s částkou 10 tisíc 
korun na jednu akci. V lednu mi velitel hasičů říkal, že jim bývalý 
starosta pomáhá se zajištěním stal, tak mi bylo řečeno, že se jednalo 

o výpůjčku chelčického stanu, ale že se prý ve městě povídá, že 
jsem to já zaříznul. Něco neskutečného. Nakonec to vyřešily dva 
telefonáty. Již to dále nechci pitvat. Ale ať se na nás nikdo nezlobí, 
když se snažíme chovat tak, jak nám velí obecní zákon, tedy s péčí 
řádného hospodáře. Vedení města hledá každou volnou korunu a 
tady se hází desetitisícemi. Mimochodem musím konstatovat, že 
vedení města zajistilo na poslední chvíli dva sponzory a částka 15 
tisíc korun asi hasiče potěšila. Bohužel se mi zdá, že pokud by 
vedení hasičů komunikovalo primárně s vedením města a ne s 
někým jiným, nemuselo k některým nepříjemnostem vůbec dojít. 
Tak snad příště. Toto bylo fakt zbytečné. 

Mgr. Vladimír Pešek

Vážení spoluobčané,
je to již půl roku, co bylo zvoleno nové vedení města, jehož jsme 
členové. Půl roku, je doba, kdy už lze informovat o věcech, jež nás 
zaměstnávají a Vás zajímají. Rádi bychom Vás alespoň zevrubně 
informovali o zásadních záležitostech, o kterých jsme během 
našeho dosavadního řízení města rozhodovali (patří sem i další 
níže neuvedené body, (např. koupě pozemků v lokalitě na 
Podroužku) o kterých Vás již pan starosta informoval v minulých 
číslech NZ).

1) Revitalizace městského úřadu 
Rada města zadala, dnes již bývalému tajemníkovi, p. Ing. 
Kotrbovi zpracovat rozbor pracovní náplně jednotlivých úředníků 
městského úřadu, včetně návrhu na zefektivnění činnosti úřadu. Na 
základě doporučení vyplývajících z tohoto dokumentu, rozhodla 
rada města o snížení počtu pracovních úvazků o 1,5 úvazku. Bylo 
rozhodnuto o zrušení městské policie - z důvodu nefunkčního 
modelu a snížení částečného úvazku na úseku podatelny úřadu – z 
důvodu nadbytečnosti. Náplň pracovní činnosti těchto odborů 
úřadu byla následně organizačním řádem převedena na ostatní 
pracovníky úřadu. Náročnějším bodem se ukázal pouze odchyt psů 
(pozn. cca 14 psů ročně – viz výroční zpráva MP), který doposud 
zajišťovala městská policie. Po zhodnocení několika nabízejících 
se možností bylo radou města, po konzultaci s vedoucí 
Technických služeb města Netolice p. Novákovou, dohodnuto 
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a rozhodnuto, že tuto činnost budou od 1. 7. 2015, zajišťovat dva 
pracovníci Technických služeb města Netolice, kteří absolvují 
kurz pro tuto činnost. Finanční úspora městského rozpočtu od roku 
2016 za zrušené úvazky, na základě realizovaného zefektivnění 
chodu úřadu, by měla činit cca 580.000,- Kč za rok. Zároveň bylo 
radou města rozhodnuto o změně schématu provozní doby 
městského úřadu. Ve středu je provozní doba prodloužena 
do 18.00 hod. Jestliže se tato změna provozní doby osvědčí, a bude 
Vám vyhovovat, bude tento model zachován.
Vzhledem k tomu, že momentálně je tajemník a jedna pracovnice 
sekretariátu ve výpovědní lhůtě, byla jejich práce do doby nástupu 
nových pracovníků přerozdělena mezi stávající zaměstnance 
městského úřadu, kteří se tohoto úkolu zhostili velmi dobře a patří 
jim od nás za to poděkování.

2) Právní služby 
Na doporučení nanční komise byla vypovězena mandátní 
smlouva mezi městem Netolice a p. JUDr. Vladimírem Šmídem na 
poskytování poradenských a zprostředkovatelských služeb. Na 
základě této smlouvy byly p. JUDr. Vladimírem Šmídem 
poskytovány od roku 2006 mimo jiné i právní služby, kdy cena 
placená z rozpočtu města byla stanovena paušálem, který činil v 
průměru cca 24 000,-Kč za měsíc (tedy cca 288.000,-Kč za rok). 
Vzhledem k tomu, že p. JUDr. Šmíd nebyl v době trvání mandátní 
smlouvy zapsán v advokátní komoře, jako advokát tzn., nemohl 
zastupovat město při soudních řízeních, činila tyto úkony AK 
Šmídová, a to bez jakékoliv smlouvy uzavřené mezi městem 
Netolice a zmíněnou advokátní kanceláří. 
Rada města rozhodla nejen na základě doporučení nanční 
komise, ale taktéž po zhodnocení stávajícího platebního a 
prováděcího modelu, jeho efektivnosti a s tím související 
hospodárností, že mandátní smlouva byla vypovězena a bylo 
vyhlášeno nové výběrové řízení na poskytování právních služeb. 
Výběrovým řízením byli osloveni tři uchazeči. Základní 
podmínkou výběrového řízení bylo, že oslovení uchazeči musí být 
zapsáni v advokátní komoře jako advokáti a že platby za odvedené 
služby nebudou hrazeny formou paušálu, ale za jednotlivý 
provedený úkon. Na základě zaslaných nabídek jednotlivými 
uchazeči byl vybrán jako nový poskytovatel právních služeb p. 
Mgr. David Pohořal, který nabídl nejnižší cenu za přípravu i 
samotný úkon. Předpokládané náklady na poskytování 
komplexních právních služeb nebudou překračovat 200.000,-Kč 
za rok (za únor a březen roku 2015 bylo účtováno městu celkem cca 
15.000,- Kč – tudíž lze předpokládat ještě nižší roční náklady, a to i 
z toho důvodu, že mnohé dokumenty, především smlouvy, si 
připravuje rada města vlastními silami).

3) Obnova komunikací z dotačních titulů
Rada města se v listopadu 2014 rozhodla nepřijmout dotaci na 6 
cest (poskytnutá dotace cca 6,8 milionu Kč, spoluúčast města cca 
1,8 milionu Kč, neuznatelné náklady (např. ing. sítě pod 
komunikacemi) cca 6,4 milionu = celkové předpokládané náklady 
15,0 milionu Kč). Důvody, které nás k tomuto rozhodnutí vedly, 
byly projekční nepřipravenost (nebyla prováděcí dokumentace 
nu tná  p ro  výběrové  ř í zen í ) ,  ve lmi  p ravděpodobně 
nerealizovatelný termínový harmonogram realizace zakázky (a 
tudíž platba celé akce v režii města), nanční náročnost akce 
vedoucí nutně k úvěrování této akce (pozn. – současné investiční 
možnosti města jsou v řádu cca 2,25 – 2,5 milionu/rok bez úvěru – 
viz. rozpočet města na rok 2015). 
Rada města doporučila zastupitelstvu města ke schválení žádost o 
dotaci na obnovu tří komunikací (Slouně, Hořejší Mlýnská a 
Žebrácká cesta). Výběr těchto tří cest byl proveden především s 
ohledem k výši neuznatelných nákladů, které by u těchto tří cest 
měly být nulové (např. náklady na inženýrské sítě pod 
komunikacemi). Celkové předpokládané náklady na obnovu 
těchto komunikací by se měly pohybovat v částce cca 3 mil. Kč. 
Poskytnutá dotace na uznatelné náklady je 2,85 mil. Kč a 
spoluúčast města by tak měla být cca 0,15 mil. Kč. Termín pro 
dokončení prací je stanoven na 31. srpna 2015. Rada města 

předpokládá realizaci výběrového řízení na zhotovitele těchto cest 
do poloviny měsíce června tak, aby se stavby realizovaly v 
dotačním titulu požadovaném termínu a dotace mohla být čerpána 
v plné výši.

4) Oprava střechy radnice
Rada města Netolice v rámci rozdělení příspěvku Ministerstva 
kultury ČR v celkové výši 715.000,- Kč na regeneraci MPZ 
Netolice 2015 souhlasila s doporučením nančního výboru použít 
podíl příspěvku ve výši 650.000,- Kč na dokončení II. a III. etapy 
rekonstrukce střechy radnice, a to i s ohledem na to, že střecha je již 
částečně sice opravena, ale do neopravené části střechy zatéká. 
Zbývající částku příspěvku ve výši 65.000,- Kč doporučila rada 
města rozdělit dle návrhu k tomu zřízené komise. K návrhu tohoto 
poměru rozdělení dotace dochází na základě faktu, že v 
předchozích 10 letech byla vyšší část dotace schvalována na 
opravu památkově chráněných objektů v soukromém vlastnictví a 
ve vlastnictví církve. 
Vzhledem k situaci, kdy v soutěži byla podána výrazně nižší 
nabídka než byl vstupní předpoklad, bylo původní zadání 
rozšířeno o technická řešení vedoucí ke zvýšení životnosti střechy 
a opravu věže radnice. Jak můžete sami sledovat, na opravě střechy 
radnice se právě v této době pracuje.

5) Strategický rozvojový plán, plán obnovy majetku města
Vzhledem ke zvýšení možnosti čerpání dotací a zejména z důvodu 
stanovení koncepčního rozvoje města, připravuje vedení města 
Netolice strategický rozvojový plán. Pro potřebu zisku 
analytických podkladů pro zpracování tohoto dokumentu jste byli 
osloveni prostřednictvím dotazníků. Za vyplnění těchto dotazníků 
Vám touto cestou děkujeme.
Strategický rozvojový plán města bude zásadním dokumentem 
(nikoli pouze formální „papírový“ dokument) pro rozvoj města. 
Strategický rozvojový plán bude charakterizovat koncepční vize 
rozvoje města a jeho priority.
Nedílnou součástí rozvoje města je taktéž zodpovědná správa 
městského majetku – tzn. vytvoření strategie péče o nemovitý 
majetek ve správě města (vytvoření plánu investic a využití jeho 
objektů – strategie s nakládáním). Na základě požadavku rady 
města rozpracoval správce majetku města plány obnovy majetku 
města (objekty, komunikace, veřejné osvětlení). Otázku rozvoje 
majetku města a jeho obnovy řeší v současné době i členové 
komise pro rozvoj. Komise nyní charakterizuje základní vize 
rozvoje a jeho priority. Zpracuje koncept prioritních os a pak se dle 
tohoto konceptu zaměří na jednotlivé konkrétní projekty. 
Stanovení „nutných“ priorit navrhne komise bez ohledu na právě 
vypisované dotace, nýbrž ve vazbě na potřeby rozvoje města. 
Komise navrhne vytvoření „zásobníku projektů“, které budou 
následně městu předkládány ve vazbě na vypisované dotační tituly.

6) Ceny vodného a stočného
Vedení města, na základě jednání se současným provozovatelem 
vodovodní a kanalizační sítě, zakonzervovalo cenu vodného a 
stočného na cenové hladině roku 2014, tzn., že nedošlo k 
předpokládanému navýšení ceny vodného a stočného pro rok 
2015. V současné době probíhají se stávajícím provozovatelem 
jednání o stanovení cenové strategie na další období. Zároveň 
komise pro vodní hospodářství vede jednání o dalších možnostech 
provozování vodovodní a kanalizační sítě. Směr stávajících 
jednání vedení města a komise pro vodní hospodářství je nastaven 
tak, že by měla být udržena stávající cena vodného a stočného i v 
dalších letech, přičemž bude minimálně zachován, ale spíše 
zvýšen, příspěvek na obnovu vodovodních a kanalizačních sítí ve 
městě.  

7) Svoz komunálního odpadu
Rada města schválila uzavření smlouvy „o převodu odpadu do 
vlastnictví a poskytování služeb oprávněné osoby“ se stávajícím 
zpracovatelem Technické služby Prachatice. Ve smlouvě nebyl 
uveden náklad na dopravu sběrné nádoby do vzdálenosti větší než 
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5 m od svozového vozidla. Toto vozidlo nemůže z důvodu jeho 
velikosti zajet do všech ulic ve městě (zvláště ve Starém městě). 
Pokud by pracovníci zhotovitele dopravovali nádobu (popelnici) 
do větší vzdálenosti (např. z Koželužské ulice), účtoval by 
zhotovitel dalších cca 1.800 Kč za hodinu takové práce. Vzhledem 
k výši této navrhované ceny, která je dle názoru členů rady vysoká 
a vzhledem k tomu, že bychom jako rada města chtěli pomoci 
občanům (především těm starším) se svozem těchto nádob, 
jednáme momentálně o náhradních možnostech svozu nádob z 
těchto nedostupných ulic, a to zejména v zimních měsících.    
            
Kromě výše uvedených záležitostí byly samozřejmě radou města a 
následně i zastupitelstvem města řešeny i další problémy, úkoly, 
žádosti, o kterých jste informováni na webových stránkách města 
formou zápisů z rad a zastupitelstev města. Jednotlivé body našeho 
volebního programu, kterými jsme se Vám zavázali, jsou postupně 
naplňovány (např. stabilizace cen vodného a stočného, větší 
efektivnost a hospodárnost městského úřadu, rozšíření provozní 
doby úřadu pro veřejnost, koncepční rozvoj města a efektivní 
využití majetku města) a věříme, že v tomto nastaveném trendu 
budeme zodpovědně pokračovat. 
Jsme rádi, že se o naše město a jeho směrování zajímáte. Při tvorbě 
příjemnějšího prostředí v Netolicích uvítáme spolupráci s Vámi 
(Vaše návrhy, nápady). Jsme připraveni naslouchat i Vaší případné 
konstruktivní kritice v plném rozsahu její šíře, hloubky a výšky 
(odmítáme ovšem jiné 3 dimenze - úzkost, mělkost a nízkost). 

Leona Bucharová, Pavel Pilař

Vítání nových občánků města Netolice
Nadále prosíme rodiče, kteří mají zájem se zúčastnit se svým 
miminkem slavnostního obřadu přivítání nových občánků našeho 
města, aby toto oznámili na matrice MěÚ Netolice – e-mail: 
mu.matrika@netolice.cz, tel.: 388 324 267.

Zlaté a diamantové svatby
Pokud v letošním roce oslavíte zlatou nebo diamantovou svatbu, 
sdělte nám, prosím, termín. Rádi pro Vás připravíme slavnostní 
obřad nebo přijdeme pogratulovat k Vašemu výročí.

Jana Borovková

Několik slov k opravám místních komunikací v 

souvislosti s dotací z Fondu solidarity EU

 Místní komunikace města jsou v takovém stavu, jaký 
všichni známe. Některé v dobrém, jiné v horším a některé i v 
havarijním. Tento stav je dán zejména nančními možnostmi 
městského rozpočtu, které jsou, co se týče investic, velmi 
omezené. Z tohoto důvodu je většina oprav místních komunikací 
závislá na získání nějaké dotace. V poslední době byly provedeny 
opravy komunikaci v Budějovické ulici od silničního mostu přes 
Netolický potok až ke Šmahovskému rybníku a v ulici Za 

Mnichem od mostu přes bezpečnostní přeliv na konec zastavěného 
území obce. Tyto komunikace poškozené povodní v červnu 2013 
byly opraveny koncem roku 2013 z dotace Ministerstva dopravy 
ČR na odstraňování povodňových škod. Tato dotace činila 85% z 
celkových nákladů tedy 2.530.977,- Kč. V nedávné době byla 
městu přiznána dotace z Fondu solidarity evropské unie ve výši 
zbývajících 15% celkových nákladů tj. 446.643,-Kč. Z výše 
uvedeného plyne, že na uvedené komunikace činila dotace 100% 
celkových nákladů. Tato dotace z Fondu solidarity evropské unie 
znamená pro město mimořádné volné nanční prostředky do 
rozpočtu, které budou sloužit pro další investice. Například mohou 
být použity na vlastní podíl města k právě získané dotaci ve výši 

95% uznatelných nákladů v rámci 35 výzvy ROP Jihozápad, 
prioritní osa - Dostupnost center, oblast podpory – Rozvoj místních 
komunikací. Tato dotace je na místní komunikace Slouně, 
Žebrácká cesta-část a ulice Hořejší Mlýnská-část. Zbylé 
prostředky budou sloužit k donancování dalších projektů města

Ing. Vaníček Jindřich

Kompostéry – výzva k sepsání smlouvy

 Po téměř ročním čekání jsme se konečně dočkali 
denitivního potvrzení dodávky kompostérů. Začátkem května 
nám Svaz měst a obcí JčK oznámil, že nanční podpora na pořízení 
kompostérů byla uvolněna a je tedy možné kompostéry konečně 
rozdat občanům. Jejich dodávku lze údajně očekávat do konce 
května.

 Jelikož 90% nákladů na pořízení kompostérů je hrazeno z 
dotace, musí být předání kompostérů provedeno na základě 
smlouvy o výpůjčce. Po pěti letech pak přejdou kompostéry do 
vlastnictví občanů. Je tedy nutné, aby se každý zájemce o 
kompostér dostavil na Městský úřad v Netolicích, do kanceláře 
odboru HŽP (2. patro), kde podepíše smlouvu a uhradí zbývajících 
10% ceny kompostéru. K sepsání smlouvy je potřeba vzít s sebou 
občanský průkaz a potřebnou nanční částku (199,- Kč za malý a 
272,- Kč za velký kompostér). Po úhradě příslušné částky obdrží 
zájemce doklad o zaplacení, na základě kterého mu bude následně 
fyzicky kompostér vydán. Samotné vydávání kompostérů bude 
provedeno hromadně, v předem stanovených termínech, které 
budou zájemcům včas oznámeny. Kompostéry budou uloženy ve 
stodole v ulici Gregorova, kde také budou zájemcům vydávány. 
   
 Jakékoliv další informace k této problematice je možné 
získat na telefonním čísle 388 324 291 nebo přímo na Městském 
úřadě Netolice.          

                                                                                                               
Jindřich Bukovský
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Revitalizace městského úřadu podruhé

  - Městský úřad průhledný, otevřený a přístupný občanům.
  - Rozšíření pracovní doby městského úřadu pro veřejnost.

Tolik citace z volebního programu Nezávislých pro Netolice

 Již v minulém zpravodaji jsme informovali o 
nesouhlasném stanovisku zastupitelů za 3D ke způsobu, jakým 
probíhá slibovaná „revitalizace“ městského úřadu. Důvodem bylo, 
že městská rada nerespektuje ani závěry vlastní nezávislé analýzy. 
Přestože se ukázalo, že na úřadě není nikdo nadbytečný, ale naopak 
patří k nejefektivnější úřadům v Jihočeském kraji, uložila rada 
snížit počet pracovních míst o 1-2 úvazku. Další vývoj nám dává za 
pravdu. Zastupitelstvo zrušilo městskou policii bez toho, aby byl 
starosta vůbec schopný zastupitelům odpovědět kdo a jak bude 
zajišťovat její agendu, např. přestupková řízení. Hlavně aby bylo 
předvolebnímu populismu vyhověno.

 Dále dal výpověď tajemník úřadu Ing. Petr Kotrba, který 
jediný díky své kvalikaci a zkušenostem, mohl řešit různá 
strategická plánování, řídit přípravu a realizaci dotačních projektů 
včetně výběrových řízení atd. Z důvodu, že mu nebyla umožněna 
možnost odchodu dohodou, rezignoval na svou funkci tajemníka, 
čímž nemůže vykonávat jeho agendu. Vedení pro něj kupodivu 
nemá jinou práci, takže momentálně čerpá řádnou dovolenou. O 
solidnosti výběrového řízení na nového tajemníka pak panuje také 
řada otazníků. 

 Ten samý den podala výpověď i paní Iveta Slavíková ze 
sekretariátu. Přestože v tu chvíli byl tímto již naplněn požadavek 
rady o snížení o 1-2 úvazku, mimo tajemníka, byla schválena 
výpověď pro údajnou nadbytečnost paní Ludmile Svatkové. Ta 
vykonávala na ½ úvazku agendu, poštu a spisovou službu, datové 
schránky, službu Czech point, zastupování sekretariátu atd.
To jen potvrzuje, že celá revitalizace měla sloužit jen jako zástěrka 
pro likvidaci nepohodlných lidí. 

 V tuto chvíli nikdo neví, kdo a co bude vykonávat za 
odcházející úředníky. Snaha přehodit jejich činnosti na někoho 
jiného připomíná spíše než seriózní koncepci, zoufalství formou 
pokus a omyl. Zdá se, že realizace hlavního volebního hesla 
N e z á v i s l ý c h  „ N A Š Í M  C Í L E M  J E  P Ř Á T E L S K Á  A 
PROFESIONÁLNÍ RADNICE, ÚŘAD PRO LIDI“, se tímto 
rychle vzdaluje proklamovanému cíli a občané to jistě „ocení“. 
Zatím jen narážejí na zavřené dveře u starosty. 

K tomu jeden citát Prof. PhDr. Petra Piťhy, CSc.: „Vůdci mohou 
vést jen tehdy, když respektují lidi, které vedou.“ 

Pro dokreslení na závěr jedna avizovaná změna. Posuďte sami.  

Úřední hodiny městského úřadu - POZOR ZMĚNA!
Rada města Netolice rozhodla změnit úřední hodiny Městského 
úřadu Netolice následovně:

Úřední hodiny - původní 

* Poznámky
   V pátek si mohl občan vyřídit záležitosti běžně do 14.00
   Podatelna byla otevřena každý den i o polední přestávce mezi  
   11.00 - 12.00 hod.

Zastupitelé za 3D

Další „výběrové“ řízení

Po vskutku „výběrovém“ řízení na právní služby, které prověří i 
kontrolní výbor z důvodu existujícího podezření na jeho 
zmanipulování, se řada otazníků vznáší i nad připravovaným 
výběrovým řízením na nového tajemníka.

Všechna města a městečka, která dělají v poslední době výběrová 
řízení na tajemníka, striktně vyžadují po uchazečích 
vysokoškolské vzdělání, podle zákona o úřednících a tzv. 
odbornou způsobilost. A tak to bylo i před sedmi lety v Netolicích v  
případě výběrového řízení na tajemníka, který v dubnu svou funkci 
složil. 

Nově zvolené vedení města má asi vlastní zákony a tak bylo ve 
výzvě mimo vysokoškolského vzdělání připouštěno i 
středoškolské. Informace o tom, kdo má být starostou vybrán jako 
nový tajemník již přesáhla (stejně jako při lednovém „výběrovém“ 
řízení na právní služby) hranice města Netolice.  Prozradíme jen, 
že nemá vysokou školu. 

Vedení města náhle v tichosti zrušilo výběrové řízení vyhlášené 20. 
4. a ještě koncem dubna vyhlásilo řízení nové. V upravené verzi 
sice zmizela z požadavků možnost středoškolského vzdělání, ale 
přesto si v závěru starosta vyhradil právo přijmout a zařadit do 
výběrového řízení i uchazeče, který nesplňuje požadované úrovně 
vysokoškolského vzdělání… atd. atd. Ale zase po uchazečích 
chtějí, ručně psanou nelinkovanou stránku A4 formou dopisu, 
který může být podroben grafologickému rozboru. 

Tak středoškolák by vedení nevadil, ale zato bude prolustrován, 
jako by se měl stát přinejmenším vojenským přidělencem v NATO 
nebo ředitelem tajné služby? Určitě dobrá zpráva pro Netolice. A 
komu bude zadán grafologický rozbor? Nezabývá se touto činností 
náhodou osoba blízká někoho z radních?   

Proč o takové důležité okolnosti jako je zrušení výběrového řízení 
a jeho důvodech neinformovala rada zastupitelstvo? Kde je ona 
před volbami tak halasně proklamovaná otevřenost a 
transparentnost nového vedení v Netolicích?

Netolice 3D

Pondělí

 
8:00 –

 
11:00

 
12:00 – 17.00

Úterý

 

Po telefonické domluvě

Středa

 

8:00 –

 

11:00

 

12:00 – 18.00

Čtvrtek Po telefonické domluvě

Pátek 8:00 – 11:00

Pondělí

 
8:00 –

 
11:00 *

 
12:00 – 17.00

Úterý

 

Zavřeno – možno po dohodě

Středa

 

8:00 –

 

11:00 *

 

12:00 – 17.00

Čtvrtek 8.00 – 11.00  *       12.00 – 14.30 

Pátek 8:00 – 12:00           *
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Pracovní činnost farní charity 

za rok 2014

Naše činnost je zaměřena především na sbírku 
obnošených oděvů, bot a různých věcí pro 
domácnost. 

Výnos z této sbírky, který jsme získaly za 
r. 2014 - byl 10.053,- Kč.

Všechny tyto získané peníze jsme odeslaly na charitativní 
projekty:
ź Dílny sv. Linharta Chelčice  -  chráněná dílna
ź Lumen Christi -  knihovna pro nevidomé
ź Výcvik vodicích psů pro slepce a postižené
ź Fond ohrožených dětí
ź Hospic Prachatice
ź Sbor dobrovolných hasičů Netolice
ź Diakonie Broumov  -  příspěvek na dopravu
Zbývající oděvy si 2 x za rok odvezla Diakonie Broumov.

Letos 2. 2. 2015 nám odešla na věčnost naše dlouholetá členka a 
kamarádka paní Marie Švecová, která nám bude moc chybět.
Čest její památce!
Do budoucna chceme poskytovat  různou poradenskou činnost a v 
akci " ŠATNÍK " dále pokračovat.
Složení naší charity pro letošní rok:  
  Záhorková Libuše         vedoucí
  Petrášková Růžena        pokladní
  Umancová Blanka         členka

CHARITA je otevřena každé úterý od  13,30 do 16,00 hodin.
Na případné dotazy je možno volat na tel.:  733 741 406
                                                           nebo   728 711 366

Jménem členek  Farní charity: 
Záhorková Libuše, Petrášková Růžena, Umancová Blanka

Spolupráce se školami v odpadovém hospodářství.

     Odpadové hospodářství a třídění odpadu hraje důležitou roli v 
každodenní naší činnosti. Tříděním odpadu se dnes prakticky 
zabývají všichni – domácnosti, instituce, rmy, školy atd.
     V tomto příspěvku bych se chtěl zaměřit na činnost škol v našem 
okrese. Důležité je vědět, že prostřednictvím programu třídění 
odpadu obcí a měst se zapojily všechny školy okresu. Celkem je v 
okrese Prachatice celkem 27 základních škol. Důležitost této 
činnosti nespočívá však jen ve nanční odměně, ale v osvětě.  
Současným a bývalým generacím se podařilo do útrob skládek, 
tedy do země dávat ročně tisíce tun odpadu, které příroda 
„nestráví“. Jde o plasty, sklo, jedovaté odpady apod. Proto cílem 
osvěty je naučit mladou a další generace odpad třídit, separovat, 
potažmo likvidovat ve spalovnách. Nechceme, aby si ničily 
přírodu, aby předcházely ekologickým zkázám, zamořováním 
apod.
     Jihosepar a.s. Vimperk nabídl školám, a to nejen v okrese 
Prachatice, pro každý školní rok soutěž ve sběru druhotných 
surovin se zaměřením na plasty a papír. Nejen, že za každé kilo 
zaplatí slušnou částku, ale zároveň majitel rmy p. Pobl Jiří 
vyhlásil i soutěž dvou kategorií -    ceny za celkově dodané 
množství v kalendářním roce a ceny dle průměru dodaného 
množství na jednoho žáka. Cílem je motivovat i malé školy s 
menším počtem žáků.  Na tyto odměny dává majitel p. Pobl celkem 
60 tisíc korun ročně. Jen pro zajímavost v loňském školním roce se 
do soutěže zapojilo 49 škol ČR, z toho jen 4 z okresu. Na čtvrtém 
místě v průměru na žáka se umístila ZŠ Horní Vltavice a obdržela 
odměnu Kč 3 000,- Kč. V celkovém množství byla 1. ZŠ Ústí na 
Labem 35,2 t; 2. ZŠ České Budějovice 20.2 t a 3. ZŠ Teplice 14,4 t. 
V průměru na žáka 1. místo ZŠ Cítov 231,1 t, zmíněná ZŠ Horní 
Vltavice měla 68,5 t na žáka.

     V letošním roce k 31. 3. 2015 si nejlépe vede opět ZŠ Ústí na 
Labem 22.5 t, dále ZŠ Dukelská České Budějovice 14,4 t a ZŠ 
Štěkeň 11,4 t. Z okresu Prachatice se přihlásilo a soutěží již 10 škol 
a nejlépe si vedou ZŠ Čkyně – zatím 6,0 t, ZŠ Vlachovo Březí 5,3 a 
ZŠ Vodňanská Prachatice 3,4 t. Do soutěže se zapojily i ZŠ Zdíkov, 
Netolice, Husinec a další.
      Jde o vyhlašování jednorázových akcí škol ve sběru zmíněných 
odpadových surovin. Vím, že každá škola peníze potřebuje, a proto 
o to víc mrzí, že se do této soutěže zatím nepřihlašuje více škol 
okresu. 
      Další spolupráce se školami spočívá v osvětě a to 
prostřednictvím exkurzí jednotlivých škol. Pro tuto činnost 
Jihosepar a.s. a majitel nabízí k dispozici novou učebnu cca pro 50 
žáků v rámci exkurzí pro další výuky. Školy ji tak mohou využít k 
celodennímu učebnímu programu v rámci exkurze.
      V neposlední řadě bych chtěl zmínit i úspěšnou spolupráci s 
Gymnáziem Vimperk a jeho ředitelem p. Mgr. Heřtou. Ten 
ustanovil skupinu studentů pod vedením profesorky Mgr. 
Jedličkové, která úzce spolupracuje s rmou Jihosepar  a to právě v 
osvětě předmětné činnosti a jako prostředník mezi základními 
školami a rmou Jihosepar a.s. Vimperk
     Pro školní rok 2015/2016 se opět připravuje soutěž ve sběru 
druhotných surovin pro ZŠ. Počítá se s větší osvětou této činnosti a 
v neposlední řadě budeme chtít dosáhnout zařazení učebny  
Jihoseparu a.s. do celostátního systému seminářů a školení s 
dodáním a doplněním videotechniky a odborných lmů k 
hospodaření s odpadem. Zároveň budeme chtít být zařazeni do 
projektu enviromentálního vzdělávání a osvěty. Spolupráci se 
školami budeme věnovat maximální pozornost a osvětu neustále 
rozšiřovat. Firma Jihosepar a.s. by se měla stát v osvětě této 
problematiky chloubou města a toto dobře reprezentovat.

Ing. Kalous Václav - Jihosepar a.s. Vimperk

Vážené obyvatelky a obyvatelé Netolic,
obracíme se na Vás jménem občanského sdružení Archeopark 
Netolice s laskavou prosbou o zodpovězení několika otázek v 
podobě dotazníku, který naleznete vložený v tomto zpravodaji  a 
rovněž pod těmito odkazy: http://www.archeopark-netolice.cz/ 
(sekce aktuálně) a https://www.facebook.com (Archeopark 
Netolice o.s.). 
Úkolem průzkumu je zjistit, jaké jsou Vaše názory a postoje ke 
stavbě a provozu archeoparku Na Jánu, který se nachází ve Vašem 
městě. Dotazník je určen všem obyvatelům Netolic, je anonymní a 
jeho zodpovězení Vám nezabere více než 5 minut času. Prosíme o 
vyplnění dotazníku Vámi všemi, na které se obracíme, neboť pro 
účelné vyhodnocení je nutné získat co nejvíce odpovědí. Výsledky 
průzkumu budou sloužit jako podnět pro diskusi k budoucímu 
směřování archeoparku. Prezentace výsledků průzkumu a 
následná beseda s Vámi proběhne 14. 7. 2015 od 18:00 v 
Netolicích.
Prosíme o vyplnění dotazníku a jeho odevzdání nejpozději do 24. 5. 
2015, a to buď přiloženou tištěnou verzi do jednoho ze sběrových 
míst (COOP, Rychta, Městský úřad) nebo elektronicky (viz výše).
V případě jakýchkoli dotazů či nejasností se můžete obrátit na 
archeoparknetolice@seznam.cz

Stručné informace k hradišti Na Jánu a archeoparku Netolice 
V prostoru výrazného vrchu Na Jánu se nachází pozůstatky 
významného hradiště. Během terénních výzkumů byly odhaleny 
situace pocházející z 10. - 13. století, tedy z období upevňování 
přemyslovské knížecí moci v raně středověkých Čechách. Hradiště 
je členěno na akropoli a dvě předhradí. Na druhé straně potoka 
Rapačov se na terase v podhradí nacházela soudobá osada, 
předchůdce dnešních Netolic. V minulém desetiletí byla původními 
technikami postavena na původním místě rekonstrukce hradby s 
věží – v rámci Čech se jedná o výjimečný počin. V prostoru, který 
přímo navazuje na jmenovanou hradbu, byla odkryta část 
rozsáhlého pohřebiště a byly zachyceny základy gotické fáze 
kostela sv. Jana Křtitele, jedné ze zaniklých dominant Netolic. 
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Na probíhajícím výzkumu se podílí: 
Archeologický ústav Filozofické fakulty Jihočeské univerzity v 
Českých Budějovicích
Laboratoř archeobotaniky a paleoekologie Přírodovědecké 
fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích
Občanské sdružení Archeopark Netolice
Prachatické muzeum
Oživení prostoru si vzalo nezištně na starost OS Archeopark 
Netolice, které je složeno především z řad nadšených studenů 
oboru Archeologie Filozofické fakulty Jihočeské univerzity v 
Českých Budějovicích.               Děkujeme za ochotu a spolupráci. 

S přáním pěkného dne za OS Archeopark Netolice
Mgr. Michaela Divišová, Mgr. Martin Pták

Bc. Jiří Bumerl, Doc. PhDr. Jaromír Beneš, Ph.D.
Doc. Mgr. Ondřej Chvojka, Ph.D.

LETNÍ ARCHEOLOGICKÁ ŠKOLA 2015

Od 13.7. 2015 do 24.7. 2015 bude pod záštitou 
Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích 
probíhat tradiční LETNÍ ARCHEOLOGICKÁ 
ŠKOLA (LAŠ 2015). Během ní bude pokračovat 
výzkum raně středověkého hradiště Na Jánu. 
Srdečně Vás zveme na doprovodný program, v 
jehož rámci se uskuteční dvě odborné přednášky 
v zasedací místnosti MÚ na netolické radnici a 
tradiční kostýmový den přímo na hradišti. 

Program:
14. 7. 18:00 Přednáška pro veřejnost:
doc. PhDr. Jaromír Beneš, Ph.D. a kolektiv, Archeopark Netolice. 
Archeologický výzkum, současnost a perspektivy prezentace raně 
středověkého centra v jižních Čechách. Po skončení přednášky 
beseda s obyvateli Netolic na téma Archeopark Netolice, výsledky 
dotazníkového průzkumu. 
21. 7. 18:00 Přednáška pro veřejnost:
PhDr. Petr Meduna, Ph.D., Centrum teoretických studií UK Praha, 
Raně středověké sídliště v Hrdlovce. Interpretace významného 
sídelního areálu v severozápadních Čechách. 

22. 7.  Kostýmový den s experimentální archeologií:
Přijďte se podívat, co všechno bylo součástí každodenního života 
na hradišti v raném středověku. Ukázky raně středověkého 
textilnictví, keramické výroby, lukostřelby a kuchyně s 
ochutnávkami.

ZPRÁVIČKY Z NETOLICKÉ ŠKOLIČKY

Jaro přišlo i k nám do mateřské školy a s ním i celá řada krásných 

akcí.
ź Nejdříve děti 4. třídy přivítaly 6. 3. naše nové občánky na MÚ 

Netolice.
ź Ve čtvrtek 12. 3. ve spolupráci s manžely Reindlovými tvořily v 

keramické dílně dárečky pro maminky. Patří jim velký dík za 

dodaný materiál a příjemnou spolupráci.
ź 11. 3. si děti 3. a 4. třídy náramně užily výlet do Českých 

Budějovic „vlakem radosti.“
ź 20. 3. k nám do MŠ zavítali na školní zahradu sokolníci a s nimi 

i jejich opeření kamarádi.
ź 31. 3. děti společně s rodiči tvořily v MŠ velikonoční dekorace 

a naučily se nové techniky barvení vajíček.
ź 7. 4. - 3. třída (Motýlci) navštívila naší oblíbenou Městskou 

knihovnu v Netolicích. Zde putovaly s Večerníčkem do říše 

pohádek a místo Maxipsa Fíka je přišla navštívit fenka Laura p. 

Jany Borovkové z MÚ Netolice a přinesla dětem sladké 

překvapení. Děti byly nadšené a tímto velmi děkuji p. Haně 

Trněné, p. J. Borovkové i Laurince za úžasný zážitek.
ź 8. 4. předškoláci putovali do Vodňan za kapříkem Metlíkem, 

kde se v kouzelné vodní 
ź říši setkali nejen s rybami ale i s pohádkovými bytostmi. 
ź 5. 5. - 4. Třída (Sovičky) – vítání občánků na MÚ Netolice
ź 5. 5. děti 3. a 4. třídy popřály maminkám k svátku svým 

vystoupením v ZUŠ Netolice. Moc se jim to všem povedlo a 

myslím, že nejen maminkám ukápla nějaká ta slzička dojetí.

Co nás ještě v MŠ  čeká?

ź keramická tvořivá dílna na školní zahradě
ź 4. třída - výlet do planetária v Českých Budějovicích
ź vystoupení v DD Pohoda Netolice
ź sportovní olympiáda na školní zahradě
ź oslava dne dětí + minishow
ź Hopsárium ČB – výlet spojený s dopravní výchovou
ź návštěva hasičské zbrojnice + ukázka hasičské techniky 
ź školní výlet – pohádková kovárna Selibov
ź Cirkusajdo – divadelní představení na školní zahradě
ź pasování předškoláků a loučení s MŠ

Na závěr bych chtěla popřát všem budoucím školákům šťastný 

start do základní školy a za celý pedagogický kolektiv MŠ krásné 

prázdniny a pohodovou dovolenou.

p. uč. Lenka Cibuzarová
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Mateřská škola Netolice 

– odpověď na nejčastější dotazy a připomínky 

týkající se naší  školy

1. Jaká je kapacita mateřské školy a je dostačující?
Kapacita MŠ Netolice  je 100 dětí,  je naplněna. Z tohoto počtu je 
však 6 dětí přespolních a jen pro zajímavost v 1. třídě nejmladších 
tříletých dětí je celkem 8 dětí maminek na RD či MD.
Demogracky předpokládaný výhled –   počty narozených dětí i v 
Netolicích klesají (r. 2010 - 33 dětí, r. 2013 - 27 dětí) a vzhledem ke 
zdejším pracovním příležitostem a možnostem získání bydlení 
nepředpokládám, že by počet dětí narůstal. Výsledky loňského 
záp i su  dě t í  do  MŠ (  p ro  ško ln í  rok  2014 /2015)  :                                                                                                               
k zápisu přišlo 42 dětí, z toho bylo 7 dětí z okolních obcí a 10 dětí, 
které nedovršily 3 let věku k 31.8.2014 (§34 odst. 1, zákona 
561/2004 sb. – školský zákon-). Ze 7 dětí z okolních obcí byl přijat 
pouze 1 předškolák (dle školského zákona -§ 34 odst. 4- mají tyto 
děti přednost), na ostatní místa byly přijaty  děti s trvalým pobytem 
v Netolicích, které splnily podmínku dosažení 3 let věku k 
31.8.2014 – celkem 26 dětí (z tohoto počtu 26 přijatých dětí bylo 10 
maminek na další mateřské či rodičovské dovolené!) a na další 
volná místa byly přijaty děti, které dovršily 3 let věku do prosince 
2014. Nepřijaté pak zůstaly děti s jiným trvalým pobytem  a  4 děti 
s trvalým pobytem v Netolicích,  které však  dovršily 3 let věku až 
v roce 2015 - a tak nesplňovaly podmínky přijetí. Do MŠ se tyto 
děti přijímají pouze v případě, že není naplněna  kapacita školy.
Zápis na příští školní rok 2015/2016 v současné době teprve 
probíhá , ale je téměř jisté , že i letos budou všechny netolické děti, 
které dovrší 3 let věku k 31.8. 2015 a maminka není na další 
mateřské dovolené, bez problémů přijaty.
Z uvedeného vyplývá, že kapacita je dostačující.

2. Délka provozu mateřské školy
Provoz je od 6,00 hod. do 16,00 hod. Zahájení provozu v 6,00 hod. 
využívá průměrně asi 15 rodičů, v době od 15,45 do 16,00 zůstávají 
v MŠ průměrně 2-3 děti. Ale i tyto děti odchází do konce provozu - 
tj. do 16,00 hod. Vzhledem k normativnímu způsobu nancování 
pedagogů je ale dobré vědět, že pouze 3 z 8 učitelek pracují na plný 
úvazek, který je 31 hodin týdně přímé pedagogické práce (na 100 
dětí  je normativně přidělen úvazek 7,4 pedagoga) z toho úvazek 
přímé práce ředitelky je ještě snížen téměř na polovinu. Počty dětí 
na třídách i jejich průměrné docházky jsou vysoké a pokud má být 
prvořadým cílem zajistit bezpečnost dětí (zejména při organizačně 
náročných činnostech jako je pobyt venku apod.) musí docházet k 
překrýváním učitelek. To je při současných úvazcích opravdu 
náročné a i když v rámci efektivního využití pracovní doby 
učitelek dochází ke spojování dětí při ranním scházení a 
odpoledním rozcházení, způsobuje každé prodloužení provozu  
komplikace. Přesto jsem přesvědčena, že oprávněné požadavky 
rodičů jsme schopni vyřešit. Nepovažuji však za možné plošně 
prodlužovat provoz bez společné snahy s rodiči řešit konkrétní 
situace. 
Navíc první ociální požadavek na prodloužení provozu byl podán 
až nyní při zápisu  7.5.2015        

3. Přerušení provozu v době hlavních prázdnin
  Při určení termínu a délky uzavření MŠ v době prázdnin se musím 
řídit těmito předpisy:
1) Školským zákonem č.563/2004 Sb.,  který určí délku dovolené 
pedagog. pracovníků
2) Metodickým pokynem MŠMT k čerpání dovolené na zotavenou 
pedagog. pracovníků
3) Vyhláškou č. 14 /2005 Sb.,o předškolním vzdělávání, která určí 
termín přerušení provozu
ad 1): Dovolená pedagogických pracovníků je 8 týdnů
ad 2): Citace z výše uvedeného Metodického pokynu MŠMT :                                                                                
Postup při čerpání dovolené: 

V zájmu plynulé výchovy a vyučování se pedagogickým 
pracovníkům škol a školských zařízení určuje doba čerpání 
dovolené zásadně na období hlavních školních prázdnin. Pokud by 
jí nemohli z vážných důvodů v této době vyčerpat, umožní jim 
zaměstnavatel její čerpání v době vedlejších školních prázdnin 
(podzimních, vánočních, jarních, velikonočních), popřípadě v jiné 
době, kdy se ve škole z různých důvodů nevyučuje. Výjimku z této 
zásady může povolit zaměstnavatel ve zvlášť odůvodněných 
případech (lázeňská péče, vážné rodinné důvody).
-Učitelkám mateřských škol se doba čerpání dovolené na 
zotavenou určuje s přihlédnutím ke konkrétním podmínkám školy 
tak, aby ji čerpaly v době přerušení nebo omezení provozu školy.                                                                               
ad 3): Vyhláška č. 14/2005 v platném znění :                                                                                                             
V ustanovení §3 vyhlášky č. 14/2005 Sb., o předškol. vzdělávání 
je uvedeno:
Provoz  mateřské školy lze podle místních podmínek omezit nebo 
přerušit v měsíci červenci nebo srpnu, popřípadě v obou  měsících. 
Rozsah omezení nebo přerušení stanoví ředitel mateřské školy po 
projednání se zřizovatelem. Ředitel ve spolupráci se zřizovatelem 
zároveň projedná s řediteli jiných mateřských škol v obci možnosti 
a podmínky předškolního vzdělávání dětí mateřské školy v jiných 
mateřských školách po dobu omezení nebo přerušení provozu. 
Informaci o omezení nebo přerušení provozu zveřejní ředitel 
mateřské školy na přístupném místě ve škole nejméně dva měsíce 
předem, zároveň zveřejní výsledky projednání podle věty třetí, 
popřípadě také informace o možnostech a podmínkách zajištění 
péče o děti v souladu se zvláštním právním předpisem v době 
omezení nebo přerušení provozu.
Vzhledem k tomu, že Netolice mají pouze jednu mateřskou školu, 
je jedinou šancí  požádat o umístění těch dětí, u kterých o to  rodiče 
požádají nejbližší mateřskou školu, která má provoz o prázdninách 
a to je MŠ Prachatice. (Zde je  o prázdninách v provozu pouze 
jedna MŠ ze čtyř MŠ pro celé Prachatice a spádové obce.) Tito 
rodiče samozřejmě  musí zároveň prokázat, že ani jeden z nich 
nemá možnost čerpat v době uzavření naší MŠ řádnou dovolenou. 
A ani pak nezaručuji, že nám MŠ Prachatice vyjde vstříc. 
V loňském roce o prázdninách děti z cizích MŠ nepřijímaly.
 Metodický pokyn MŠMT k čerpání dovolené na zotavenou 
pedagogických pracovníků vychází ze  skutečnosti, že v průběhu  
školního roku  pro vysoký počet dětí není možnost dovolenou ani 
plánovat ani čerpat , a tím by docházelo k porušení zákoníku práce  
§ 217-218, zároveň by v takovém případě by musel být přijat 
kvalikovaný zástup*) a na to  přidělené  nanční prostředky 
nejsou.
Z toho vyplývá, že jedinou možností je vyčerpat maximálně 
možný počet dnů dovolených právě v době hlavních prázdnin a 4 
týdny uzavření  naší MŠ jsou z tohoto hlediska minimem a to ještě 
pouze za předpokladu, že zbývající část prázdnin je provoz sloučen 
pouze do dvou tříd a omezen pouze pro děti zaměstnaných rodičů. 
Jinak by muselo dojít  k uzavření minimálně na 5 týdnů.
Nezapomínejte i na to, že mateřská škola doplňuje rodinnou 
výchovu  a pokud  je dnešní dovolená každého z rodičů minimálně 
4 týdny, není ve většině případů závažný důvod prázdninový 
provoz prodlužovat.
Jen pro zajímavost uvádím prázdninový provoz v okolních  
mateřských školách: MŠ Lhenice – uzavřeny 4 týdny, MŠ 
Malovice – uzavřeno 5 týdnů, MŠ Vitějovice a MŠ Hracholusky  - 
uzavřeno 6 týdnů , MŠ Strunkovice nad/Blanicí – uzavřeno 
7 týdnů, MŠ Radošovice, MŠ Žabovřesky – uzavřeno celé 
prázdniny.

*vychovatelka ŠD nemá kvalikaci pro práci v MŠ a naopak 
učitelka MŠ nesplňuje kvalikaci pro práci vychovatelky

 V Netolicích 7.5.2015                                                              
Věra Raušerová , ředitelka MŠ
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1. FC Netolice
Za vedení 1.FC Netolice se vyjádříme ke stanovisku zastupitelů 
koalice 3D, který byl otištěn v minulém zpravodaji města. V tomto 
článku bylo uvedeno, že vedení města místo jiných dotací žádá o 
dotaci na zavlažování hřiště. Upřesňujeme, že o tuto dotaci 
nazvanou ''Zelený trávník'' jsme si jako oddíl žádali sami. Tato 
dotace je vypisována pouze pro fotbalové oddíly fotbalovou 
asociací FAČR, do které všechny fotbalové oddíly hrající soutěže v 
ČR patří. Každý oddíl také musí za každého člena ročně platit 
členské příspěvky. Pro zajímavost uvádíme, že náš oddíl zasílá 
každý rok cca 15000 Kč. I když v současné době víme, že nám 
dotace přiznána nebyla, děkujeme vedení města a TJ Netolice za 
pomoc, abychom si tuto dotaci vůbec mohli podat. Pomoc 
spočívala pouze v tom, že byl vytvořen dodatek ke smlouvě o 
nájmu pozemku, na kterém se fotbalové hřiště nachází. Bez toho 
by jsme, jako oddíl sdružený v TJ Netolice, ani nemohli o tuto 
dotaci žádat. Ještě raději uvádíme, že na tuto dotaci nebyla 
vyžadována nanční spoluúčast.
 Bez povšimnutí, jak bylo také v článku 3D uvedeno, nezůstala ani 
možnost opět si žádat o grant na pokračování oprav kabin a sociálů 
v hale. Potěšitelné je, že se opět vedení města z grantu na podporu 
sportu povedlo získat další nance a může se v tomto roce opět 
pokračovat v opravách. Peníze by tentokrát měly být použity na 
opravu sociálů a WC fotbalových kabin.
Po třech letech by se tedy mělo povést dokončit z větší části 
modernizaci prostor kabin. Vše se povedlo za pomoci dotací, 
vstřícného jednání jak s bývalým tak současným vedení města, 
vedení TJ a s pomocí brigád samotných fotbalistů.
 Věříme, že i v příštích letech se najdou další prostředky, aby objekt 
sportovní haly a sportovišť mohl být modernizován, čímž by se 
snižovaly jistě i celkové provozní náklady. Zároveň se připojujeme 
k názoru místopředsedy TJ Netolice pana Macha, že o halu je 
vzhledem k jejímu stáří a nančním prostředkům dobře pečováno.
 Oddíl měl také sám zájem o dotaci (vlastní spoluúčast klubu) z 
Jihočeského kraje, o zakoupení sekačky za traktor, určenou 
speciálně pro fotbalová hřiště. Pořízením této sekačky by se 
výrazně zvýšila kvalita sečení a především zkrátil čas sečení 
celého hřiště. TJ Netolice tuto žádost také podala, ale dotace 
bohužel přiznána nebyla.
 Protože další zpravodaj města vyjde zase až v letním období a naše 
mužstva už budou mít konec svých soutěží, chtěli bychom 
poděkovat všem hráčům, trenérům, funkcionářům, rodičům a 
všem, kteří se nějak podílejí na chodu klubu za jejich práci a 
sportovní výkony v sezoně 20014/2015. Velký dík také patří všem, 
kteří nějakým způsobem přispívají na chod klubu.
S předstihem také oznamujeme, že již tradiční slavnostní 
zakončení sezony s turnajem a večerní zábavou tento rok proběhne 
na našem hřišti v sobotu 27.6.2015.

Výbor 1.FC Netolice

Parní stříkačky v Netolicích aneb nezažila jsem 

většího dramatu
Každý, kdo kdy připravoval nějakou větší akci, mi dá jistě v 
tomto článku za pravdu. Najezdíte spousty kilometrů, provoláte 
desítky hodin, několikrát zvýšíte hlas či něčím bouchnete, ale 
děláte to rádi. Děláte to proto, že vás to baví a víte, že to bude 
mít výsledný efekt a smysl. Navíc, neděláte to pro sebe, ale pro 
lidi okolo vás, pro ty, se kterými vás spojuje stejný zájem, ale i 
pro ty, kterým chcete ukázat, co je vám blízké a proč. Nyní mi 
dovolte, abych vás provedla přípravou jedné takové akce.

Celorepublikový sraz parních stříkaček je akce ojedinělého rázu, 
která si pomalu ale jistě nachází své místo na předních žebříčcích 
kulturních akcí v celé ČR. Letošní rok připadl na přípravu SDH 
Netolice a musím říci, že sbor se toho zhostil s velkou vervou a 
odhodláním udělat akci co nejlepší. Tak, aby si ji užili všichni. 
Samotná akce připadá na 6. červen letošního roku, ale sbor se 
přípravám věnuje již od zimy. 

Po celý víkend zde budeme hostit sbory z celé ČR (celkem zatím 9 

potvrzených), kdy je naší povinností se postarat o ubytování jejich 
parniček (ceny jdou do miliónů korun), o ubytování členů sborů 
(cca 100 - 150 lidí) a o jejich stravu. Ubytování bude zajištěno ve 
sportovní hale, parničky budou hlídány agenturou pod několika 
zámky a stravu budou po celé tři dny připravovat členky SDH, 
jejich kamarádky či rodinné příslušnice našich požárníků. 
Samotná akce bude probíhat po celou sobotu. Začne slavnostním 
průvodem, přivítáním hostů, ukázkou stříkaček. Hlavním 
programem bude soutěž o čtyřech disciplínách, která bude 
probíhat mezi sbory a jejich parničkami. Věřím, že tato podívaná 
bude pro mnohé nezapomenutelným zážitkem. V rámci 
doprovodného programu si své najde jistě každý návštěvník. Po 
celý den bude ve velkokapacitním stanu vyhrávat dechová kapela 
Šumavanka, děti budou mít k dispozici hrací koutek, ve kterém 
budou nafukovací hrady, trampolína, aj. Na náměstí nám zatancují 
děti z DDM či zazpívají Netoličtí Vrabčáci, v divadle se můžeme 
těšit na pohádky od místních dětských ochotníků. Ve večerních 
hodinách přejde program plynule do taneční zábavy, která bude 
pod taktovkou kapely Pozor, Vizita!. 

A nyní k tomu dramatu, které je okolo parniček vedeno. Ano, akce 
bude stát celkem dost peněz. V rozpočtu jsme na cca 150 000 
korunách. Proto bylo nutné požádat město Netolice o spoluúčast na 
této akci. Sama jsem na lednovém zastupitelstvu žádala o navýšení 
rozpočtu pro spolky, abychom jako sbor věděli, že bude na akci 
dostatek nančních prostředků a že nebudeme ubírat ostatním z již 
přidělené částky. Komise pro přidělování dotací spolkům měla 
termín na podávání žádostí o dotaci do 30. 4. 2015, což znamená, 
že bychom věděli až někdy v polovině května, tedy cca tři týdny 
před akcí samotnou, zda peníze dostaneme či nikoliv. V rozsahu, v 
jakém akce je, jsme si nemohli dovolit čekat na tento čas, proto 
byla podána žádost do ZM ke dni 27. 4. 2015, kde jsem jako 
zastupitelka požádala o přidání této žádosti do programu. V žádosti 
bylo požádáno o 80 000 Kč, které byly odhlasovány 9 zastupiteli z 
15 přítomných již na lednovém zastupitelstvu. Bohužel, ve chvíli, 
kdy došlo na hlasování, zjistila jsem, že ač jsem byla vychovávána 
demokraticky s možností diskuze, a vždy šla pouze svojí vlastní 
cestou, tou, které jsem věřila, jsem asi jedna z mála. Také jsem se 
utvrdila v tom, že ne každý si umí stát za svým názorem. Nelibě 
tedy nesu označení “ovce”, které mi bylo dáno coby opoziční 
zastupitelce. Na tomto jednání jsem jednala svým rozumem a za 
sbor, protože však po hlasování došlo k tomu, že nebyla připuštěna 
ani rozumná diskuze, neměla jsem již na tomto zasedání co dělat. A 
že se zvedli i ostatní opoziční zastupitelé? Nikdo je nenutil, věřím, 
že všichni máme svoji hlavu. Ale o tom už by měl být asi jiný 
článek. Pouze s lítostí sleduji to, jak těžké je vybojovat si 
spolupráci. Myslím, že zde by měla jít stranická příslušnost 
bokem, vždyť v rámci předvolebního programu všech z nás byla 
podpora spolků a místních sdružení. Proč se v tomto tedy 
nesjednotit všemi 15 hlasy? 

Když se vrátím k nancování srazu parniček, můžeme si ho 
společně prohlédnout. Město Netolice podalo žádost o grant k 
zastupitelstvu Jihočeského kraje, kde nám bylo přislíbeno 10 000 
Kč - za to děkujeme. Dále byla zajištěna záštita hejtmana JčK Mgr. 
Jiřího Zimoly - také s částkou 10 000 Kč. Ve čtvrtek 30. 4. došlo k 
jednání vedení města Netolice a SDH Netolice. Dospěli jsme zde k 
dohodě, jakým způsobem oněch 80 000 Kč získat a jsem za to ráda. 
Pokud budeme společně počítat, jsme na 100 000 Kč. Zbytek je už 
v režii SDH. Všichni členové SDH Netolice od počátku letošního 
roku shánějí sponzorské dary. Nikdo nezahálí, ale žijeme na malém 
městě a podnikatelů zde není mnoho. I tak děkuji všem, kteří nám 
svou troškou přispěli do rozpočtu, ať nanční částkou nebo 
materiálně. Děkuji i těm, kteří nám darují brambory, kuřata či 
prasátko. Strava pro 150 hasičů po tři dny bude také něco stát. A to 
je navíc položka, kterou ani nemáme v rozpočtu. Sponzoři se stále 
ještě ozývají, nemalou částku předjednal i pan starosta, takže v tuto 
chvíli víme, že sraz parniček může proběhnout. Za to ode mě patří 
velký dík všem těm, kteří se zapojili. Pokud by měl někdo zájem 
nahlédnout do přesného rozpočtu, mohu jej dát k dispozici. Mohu 
vás ujistit, že nikdo nemusí mít strach, že bychom si z rozpočtu 
akce “ulili” pár desítek tisíc korun pro sbor - dotaci budeme muset 
městu proúčtovat a pokud akce nedopadne ztrátově, bude to pro 
nás výhra. 
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V závěru bych vás ráda nechala nahlédnout do toho, jak bude tento víkend vypadat pro nás, hasiče. Nebude to večírek, který si 
užijeme za peníze města, jak si možná někdo mylně namlouvá. V pátek nás čeká příprava celého náměstí, v sobotu od časného rána - 
časného myslím ještě za tmy - nás čeká příprava disciplín, uzavírek, stánků. A až se všichni pobaví a odejdou ze zábavy, v nedělních 
ranních hodinách budeme všechno zase pěkně uklízet. Na tuto akci se hodí každá zdravá ruka a rozumně smýšlející hlava. Pokud tedy 
někoho z vás přestane bavit jen kritizovat, neváhejte se mi ozvat, jistě vám uplatnění najdu a pak vám osobně poděkuji. 

Věřím, že se akce vyvede, městu přinese v médiích i očích návštěvníků kladné body, a všichni si ji společně užijeme. 
Lucie Reidingerová 
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Z netolického muzea
Prvního května byla zahájena turistická sezona v našem městě a v 
muzeu.  Sezonu zahájil osobně starosta města Vladimír Pešek. 
Mezi návštěvníky byl i senátor Tomáš Jirsa a člen Poslanecké 
sněmovny Jan Zahradník.  Nejvzdálenějším návštěvníkem z USA 
byl prasynovec zakladatele netolického muzea Otakar Kudrna, 
jehož otec Jaromír Kudrna byl správcem muzea v padesátých 
letech minulého století.  Všichni popřáli netolickému muzeu a 
městu hezké májové dny a úspěšnou turistickou sezonu. 

Na zahájení připravili pracovníci muzea tři nové výstavy. 
Zajímavou kolekcí fotograí se na své první veřejné výstavě 
představil netolický fotografující lékař Vítězslav Pužej. Jeho 
výstavu zahájil procítěnými slovy kastelán zámku Kratochvíle 
Vojtěch Troup.
Další výstava se jmenuje „ Z pohádek a lmů - Háčkovaný svět“. 
Nabízí obdivuhodné práce dvou soukromých sběratelek z Opavska 
- Simony Mecerodové a Kateřiny Citové.

Třetí výstava byla uspořádána při příležitosti 70. výročí 
osvobození s názvem „Dny osvobození v Netolicích“ a přibližuje 
atmosféru konce druhé světové války v našem městě v májových 
dnech roku 1945. Autorem většiny vystavených fotograí je 
netolický občan, fotograf Vojtěch Michálek (1916 - 2001). Naše 
město je jedinečné v tom, že se zde dne 11. května 1945 v budově 
spořitelny na náměstí setkali Rusové a Američané. Velitel 26. pěší 
divize generálmajor W. S. Paul a generálporučík Rudé armády A. 
Tichonov si zde podali ruce a podepsali zde dohodu o demarkační 
čáře, která oddělovala zónu americkou a sovětskou, která 
procházela naším městem.
Slavnostní náladu navodil hrou na harmoniku Petr Houška ze 
Lhenic. Ve výstavě fotograí Vítězslava Pužeje rozezpíval 
přítomné hosty Mikoláš Troup. 
Velký počet a zájem návštěvníků, kteří se při zahajovacím aktu 
slavnostního dne ani do muzea nevešli a trpělivě čekali venku, aby 
výstavy a muzeum shlédli, nás velmi potěšil.
Během roku pro Vás připravujeme další zajímavé akce a budeme 
se těšit na Vaši návštěvu.

Daniela  Liščáková, ředitelka muzea 

Dům dětí a mládeže, Prachatice, Ševčíkova 273
Ševčíkova 273/II, Prachatice 383 01

Email: ddm@ddm-prachatice.cz

DDM Prachatice realizuje své zájmové vzdělávání ve čtyřech 

městech v Netolicích, ve Vimperku, ve Volarech, v Prachaticích a 

některých dalších obcích či městech např. Lhenice, Strunkovice, 

Husinec, Stožec, Zbytiny.
Všechna pracoviště tvoří jednu velkou rodinu, která se navzájem 

podporuje a vzájemně hledá mezi  sebou inspiraci a pomoc.
Pracoviště Netolice sídlí v budově, která byla postavena v 60. 

letech minulého století. Místo, rozložení kluboven, sál, zahrada to 

vše jsou velké plusy tohoto pracoviště. Jenom budova je již za 

zenitem použitelnosti. Vedení města Netolice ve spolupráci s 

vedením DDM hledá již přes rok nanční zdroje na rekonstrukci 

budovy. 
Bývalý pan starosta O. Petrášek nechal vypracovat studii nové 

budovy DDM na stávajícím místě. Současné nové vedení se 

starostou V. Peškem navázalo na uvedené snahy a během 

posledního půl roku velmi intenzivně vyjednávalo se zřizovatelem 

DDM, Jihočeským krajem, a hledalo nanční zdroje na výstavbu 

nové budovy. Velmi slibně vypadala možnost zanancovat 

výstavbu z IROP – evropských peněž určených na zájmové 

vzdělávání. Tato cesta se uzavřela před necelým měsícem, kdy byl 

program uveřejněn. Peníze budou určeny pouze na podporu 

vybavení odborných učeben, případně jejich přestavbu.
Skoro roční práce se na chvíli zastavila. Vedení města Netolice s 

vedením DDM bude i nadále hledat cestu jak zachovat zájmové 

vzdělávání v Netolicích v důstojném prostředí, především v 

uvedené lokalitě, která je propojená s dalšími školskými 

zařízeními. 
Děkuji panu starostovi, radním města Netolice, ale i zastupitelům, 

kteří se spojili s vedením DDM a mají snahu najít řešení popsané 

události. Záměrně nepíši problému, protože problém by byl, kdyby 

DDM Netolice nemělo kde realizovat svou činnost a 

zodpovědným osobám by to bylo jedno, ale tak to není.
Přeji dětem z Netolic nové prostory a hodně aktivit, které je 

zaujmou a smysluplně vyplní jejich volný čas.

Bc. Jiří Machart
Ředitel DDM Prachatice, Netolice, Volary, Vimperk

LÉTO 2015 S DDM NETOLICE

máme stále volná místa na tyto tábory:
5.7. – 12.7. 2015 – Nová Pec I. – Piráti povodí Onpil

27.7. – 31.7. 2015 – Zážitkový příměstský tábor

24. 8. – 28. 8. 2015 – Příměstský tábor - Poznej své město

Více info na tel. 732 796 845 nebo v DDM Netolice
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Pojeďte s námi do divadla….

Již dlouhá léta pořádá netolické muzeum zájezdy autobusem pro 
předplatitele do Jihočeského divadla v Českých Budějovicích. 
Netoličtí jezdí na základní předplatitelskou skupinu, která 
zahrnuje činohru, muzikál, balet i operu, zkrátka vše, co umělecké 
soubory JD nabízí. 

Ráda bych Vám všem nabídla možnost stát se předplatitelem 
skupiny 15 na sezónu 2015/2016 a rozšířit tak naše řady! 

Výhodou je stálé místo v hledišti Jihočeského divadla a v KD 
Metropol. Měsíčně Vám do schránky přijde zdarma program 
Jihočeského divadla na příští měsíc. Nemáte starost o dopravu, 
autobus zajišťuje muzeum a pohodlně Vás dopraví k budově 
divadla a po představení zpět do Netolic. Dopravu autobusem 
hradíte muzeu hotově. 

Cena předplatného na jednu divadelní sezónu (10 představení) je 
pro příští rok 1.870,- Kč, pro seniory a studenty 1.400,- Kč.  Které 
inscenace divadlo pro příští sezónu nabízí? Například Země 
úsměvů, Archa naděje, Pryč z Mullingaru, Shakespeare v 
Hollywoodu, Gertruda a Claudius atd. Všechny další informace o 
předplatném naleznete na www.jihoceskedivadlo.cz.  
Předplatenka je přenosná, můžete ji darovat nebo zapůjčit jiné 
osobě. 

Jestliže zaplatíte předplatné na příští divadelní sezónu do 
18.6.2015 (hotově u mne v muzeu), obdržíte prémii dle Vašeho 
výběru - vstupenku v ceně 50 % na vánoční koncert v Jihočeském 
divadle nebo vstupenku za zvýhodněné vstupné ve výši 50% ceny 
na otáčivé hlediště v Č.Krumlově. Divadlo nabízí výběr z těchto 
termínů: úterý 18.8.2015 a středa 19.8.2015 – komedie TŘI 
MUŠKETÝŘI, čtvrtek 30.7.2015 a pátek 23.8.2015 – balet 
LABUTÍ JEZERO nebo zdarma vstupenka na vybranou akci 
Ateliéru 3D v Jihočeském divadle. 
Případní zájemci – přihlaste se prosím u mne v muzeu nejpozději 
do 18.6.2015, všechny dotazy ráda zodpovím. 

Těším se na nové i na stávající a dlouholeté milovníky divadla.                      
                                              Zuzana Leherová

ekonom.muzeum@netolice.cz
                                                        388 324 251,607 943 620

Ještě k výročí osvobození

Pozdě odpoledne 5. května jsem se ve vratech hřbitova srazil s 
chlápkem v uniformě ruského výsadkáře, který „přifrčel“ s autem 
se švýcarskou SPZ a velkou ruskou vlajkou. Povídá: „Guten tág, 
zdrastvujtě, kdě zděs kurgan soltatov krasnoj armii“. Zavedl jsem 
ho k pomníku ruských vojáků. Říkal, že jede přes 1.000 kilometrů 
ze Zakarpatí (Ukrajina – Podkarpatská Rus), že byli z jeho pluku a 
jeho táta skončil válku 11. května 1945 v Netolicích, kde se setkali 
s americkými průzkumníky. Škoda, že jsem strašně chvátal, pozval 
bych je na kafe a na kus řeči. S dovolením jsem si ho i s manželkou 
vyfotil, podali jsme si ruce a musel jsem jet. V té rychlosti jsem si 
od nich bohužel zapomněl vzít i kontakt. Když zvážíme, že ti lidé 
sem jedou přes tisíc kilometrů, aby uctili památku svých předků a z 
města sem k jejich hrobu dají kytičku jen členové místní KSČM, 
tak je to v případě tohoto kulatého výročí docela ostuda. 

Oldřich Petrášek



- 13 -

Neděle – den odpočinku
Když se zamyslíme nad uplynulými 10-ti až 20-ti léty, zasloužíme 
si určitě pochvalu za ohleduplnost. Dáváme přednost chodcům na 
přechodu, občas pustíme někoho sednout v autobuse, dokonce k 
nám dorazilo i tzv. pravidlo zipu a necháme při zúžení do jednoho 
pruhu zařadit vedlejší auto. Na nedělní procházce jsme schopni 
pozdravit protijdoucí, a to i když je vidíme poprvé. Takovéto 
projevy mezilidských vztahů jsem vnímal již před dvaceti lety v 
sousedním Bavorsku. Co k nám ale ještě nedorazilo, je svěcení 
neděle jako takové. Je pravdou, že se stáváme národem ateistů – už 
jsme třetí na světě. Hospodin ale stvořil svět za šest dní a v neděli 
(proto se tomuto dni říká neděle) nedělal. Mířím tím k tomu, že 
jako jsme měli v dobách minulých právo na práci, měli bychom mít 
teď i právo na odpočinek a nemyslím tím odpočinek poslední. 
Nechť tedy o nedělích a svátcích odpočívají v pokoji naše sekačky, 
strunovky a cirkulárky. U nás v Netolicích určitě nechceme 
vyhlášku s možností sankcí. A to nejen proto, že brzy již nebudeme 
mít nikoho, kdo by případnou pokutu udělil (V Německu může tato 
pokuta dosáhnout až 50.000 EUR). Takové nařízení by určitě 
nepřispělo k všeobecné pohodě, pojďme se ale nad tím vším prostě 
jen zamyslet.

Josef Zíka 

Často slýcháme, že je třeba nechat nové vedení pracovat, aby 
ukázali, co umí. Rád bych nechal stranou facebook, protože to není 
fórum, na kterém může vzniknout jakákoli hodnota. Kritizovat 
minulost je velmi snadné, protože to BYLO a všichni to víme. 
Stačili jsme si udělat názor na to, co je dobře a co je špatně. Ale 
když jsme byli všichni na začátku nebo třeba i uprostřed toho 
minulého, tak nám to možná tak strašné nepřipadalo. Za celou 
dobu, co žiji v Netolicích, jsem měl a mám spoustu námitek a viděl 
mnoho prostoru pro zlepšení. Vůbec mě nenapadlo, že ten klid mi 
bude někdy chybět, že kromě cesty zlepšování atmosféry ve městě 
je možný také opačný vývoj. 
Rád bych názory, které slýchám trochu otočil. Kritika a 
připomínky nejsou útokem na lidi, ale mají za cíl ukázat, že nic 
není ani černé, ani bílé. Hlavní myšlenkou je ukázat současnému 
vedení, že existují alternativy k jejich myšlenkám, jejich 
způsobům, jejich cílům. Člověk, kterému jde o město, by se měl 
aspoň snažit pochopit ostatní názory i myšlenky, které jdou proti 
jeho přesvědčení a názorům.  Když je ale každá snaha o vlastní 
názor zesměšňovaná, když není možnost diskuse, zjistí za chvíli 
každý, že je jeho snaha marná. Když jsou brány dotazy a vlastní 
myšlenky, jiné postupy jako osobní útoky, předmět, o který se 
jedná, se ztrácí v emocích, až zmizí úplně a zůstane jen osobní 
konfrontace. To je samozřejmě špatně. 
Ve volebním programu bylo mimo jiné toto: „Naším cílem je 
přátelská a profesionální radnice, úřad pro lidi.“ Na každém 
jednání a setkání je ale cítit atmosféra rozhodující většiny, která se 
nepotřebuje s nikým bavit.  Na osobních jednáních i 
zastupitelstvech ale slýcháme například „to sem nepatří, o tom se 
nebudeme bavit“ nebo „to tu nebudu rozebírat“, nebo „lítá to ve 
vzduchu“.  Potíž je, že naprostá většina obyvatel města, nemá 
možnost být svědky podobných situací, neumí si to představit. 
Potom jsou všichni odkázáni na zprostředkované informace a 
záleží na tom, od koho je mají a jak si je kdo přebere. Když sedí na 
zastupitelstvu příznivci dvou stran, každý slyší něco jiného, přesto, 
že řeč je jen jedna. Holt, každý si může udělat vlastní názor. 
Když se pokusím bilancovat, vidím zatím, že byla odmítnutá 
dotace na cesty, že nebudou peníze na hasičské auto, že není ani 
snaha o dodělání cyklostezky - nebylo ani požádáno o dotaci na 
zpracování projektové dokumentace pokračování, přestože byla 

dostupná. Kritika se snáší za její nedokončení, ale nikdo už 
neřekne to „B“ a sice že je pod cyklostezkou uložen nový vodovod, 
který může přispět k větší samostatnosti města v zásobování 
vodou. Ano, je třeba pokračovat, dotahovat rozdělané věci. Méně 
viditelných věcí, včetně klesajícího kreditu města v kraji, je víc, ale 
není třeba být příliš negativní, že? Jeden konkrétní místní příklad: 
Zastupitelé za N3D navrhli zvýšení rozpočtu o 80 tisíc pro hasiče 
na celostátní akci, sraz parních stříkaček, návrh bylo velmi těžké 
prosadit a přijat byl nakonec ve velmi nejasné podobě. Není 
pravda, že je třeba žádat kraj, jak bylo zmíněno na zastupitelstvu 
27. 4. Jedná se o peníze, které může dát město ze svého na jasný 
účel tak, jak bylo projednáváno dříve. Není ani pravda, že je třeba 
čekat na to, až se podají žádosti všech spolků. Volejbalisté také 
dostali 10 tisíc, aniž by to bylo předem nějak komunikováno a 
projednáváno. Nic proti volejbalistům, samozřejmě, jako 
každému, kdo reprezentuje město, jim podpora patří. Sraz parních 
stříkaček je celostátní a výjimečná akce podpořená hejtmanem i 
krajským zastupitelstvem. Nutno poznamenat, že záštitu pana 
hejtmana nezajistil pan starosta Pešek. To není chlubení ani 
konfrontace, to je fakt. Je možné to u pana hejtmana ověřit. 
Citace z volebního programu nezávislých: „aktivní spolupráce a 
podpora městského úřadu místním občanským sdružením, 
iniciativám, klubům, sborům a spolkům“. Že se nakonec řešení 
našlo, je jen výsledek velkého úsilí. Podpora by měla být podpora a 
nikoli boj. 
Hasiči patří k tradičním spolkům, jsou velmi aktivní, veřejně 
prospěšní, obětují mnoho svého času, ale nasazují zdraví i životy.  
Jsou vynikající vizitkou města a své dovednosti a nasazení 
předávají dál, aktivně vedou děti a zajišťují tak pokračování svých 
aktivit. Nepostradatelní jsou i při povodních a jiných živelných 
pohromách. V poslední době měli i několik výjezdů týdně k 
haváriím a požárům, navíc asistují i u akcí, kterými se město může 
pochlubit - jarmark nebo Paní Zima. Přístup vedení města jim do 
budoucna dělá spíš starosti, než radosti. Jak dlouho vydrží nadšení 
zdolávat překážky z radnice? Při předběžném projednávání tématu 
se mnozí z nezávislých vyjadřovali  PRO příspěvek, ale na 
zastupitelstvu 27.4. nehlasovali tak, jak předem naznačovali. Proč 
asi? Jsou opravdu nezávislí? Na čem? Nebo na kom? Velice 
alarmující skutečnost je (mimo jiné), že „Nezávislí“ nepřipustili 
ani hlasování o zařazení bodu do programu zastupitelstva, přestože 
mohli ukázat, že jsou demokratičtí a připouštějí v souladu se svým 
volebním programem otevřenou diskusi („městský úřad 
průhledný, otevřený a přístupný občanům“). Holt asi opozice 
nejsou občané. Vždyť dostali o celých 1,5% hlasů méně. 
Hlasováním proti zařazení tohoto bodu do programu ukázali, že 
nepodporují základní demokratické principy, neboli, cizí názor je 
nezajímá. Demokratické principy, na jejichž základě byli zvoleni. 
Nezajímá-li je názor opozice, nezajímá je názor přibližně 42% 
obyvatel města. Tak se můžeme dočkat, že nám za chvíli něco 
nařídí, přikážou a pod pohrůžkou sankce vynutí. Výše uvedená 
skutečnost byla jedním z důvodů pro opuštění zastupitelstva, 
druhým důvodem bylo odmítnutí námitky paní Jitky Marouškové 
proti znění zápisu minulého zastupitelstva. Požadovala, aby byla 
zaznamenána odpověď pana starosty na její dotaz týkající se 
strategického partnera ve věci kulturního domu. Nebylo 
vyhověno, zápis ze zastupitelstva tuto odpověď neobsahuje, 
neodpovídá skutečnosti. 
Když se řekne demokratické principy, je to pro mnohé z nás příliš 
vzdálený pojem, než aby nás to vzrušovalo.  Ale pouze do té doby, 
než poznáme, že nám někdo začíná diktovat něco, co začíná 
omezovat naší svobodu, naše životy. 

Petr Kosař
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Kalendář akcí
23. 5.  Staročeský řemeslný jarmark s příjezdem historického
  parního vlaku Peklíka – připraven je bohatý kulturní
  program, který je součástí novin
 V době konání jarmarku na netolickém náměstí se ruší
  autobusová zastávka na náměstí, stanovena je náhradní
  zastávka Petrův Dvůr.
23. 5.  Fotbalové utkání 
 10 hodin  Netolice - Vlachovo Březí
 17 hodin Netolice - Vodňany - muži
24. 5.   Fotbalové utkání
 14:30 Netolice - Suchdol   
30. 5.   Den dětí na téma V zoologické zahradě
 9 – 12 hodin zahrada ZUŠ Aloise Sarauera v Netolicích
  (při nepříznivém počasí v DDM)
30. 5.   Motocare Amatér cup 
 12.15 hodin na trati Ingilinka
31. 5.  Fotbalové utkání
 10 hodin  Netolice – Vacov – žáci
31.5.-30.6. Výtvarná výstava v Muzeu JUDr. O. Kudrny 
 31. 5. vernisáž v 15 hodin  - Ludmila Broncová, Jana 
 Stejskalová a Jaroslava Linhartová  - výtvarná výstava -
  akvarel, pastel, akryl, olej 
6. 6.  4. celorepublikový sraz hasičských parních stříkaček
6. 6.  Lodní modeláři na Podroužku
13. 6. Festiválek trempské a folkové muziky na Starém
  Městě u Hotelu Rychta
25.6.-28.6. XXIV. Divadelní léto 2015 na Kratochvíli 
 „Pro nic za nic” 21 hodin  zámek Kratochvíle
27. 6.  Zakončení fotbalové sezony s turnajem a večerní zábavou 
29.6.-2.7. Kinematograf Bratří Čadíků 
 21:30 hodin zámek Kratochvíle
1.-31.7. Výstava v Muzeu JUDr. O. Kudrny
 Vernisáž 1. 7. v 17 hodin
 Blanka, Václav a Jiří Mudrovi – kožené obrazy, 
 plastiky a olejomalba
3.-6.7.  „Pro nic za nic” 21 hodin  zámek Kratochvíle
4.7.  Divadelní vláček
4.7. Posezení pod kaštany na Petrově Dvoře – oslava 120 let
  SDH Petrův Dvůr
9.-12.7. „Sluha dvou pánů”  21 hodin zámek Kratochvíle
14.7.  Přednáška doc. PhDr. Jaromír Beneš, Ph.D. a kolektiv, 
 Archeopark Netolice. Archeologický výzkum,
  současnost a perspektivy prezentace raně středověkého
  centra v jižních Čechách. Po skončení přednášky
  beseda s obyvateli Netolic na téma Archeopark
  Netolice, výsledky dotazníkového průzkumu. 
18.7.  Mše svatá v zámeckém kostele Narození Panny Marie
  na Kratochvíli v 16:30
21.7.  Přednáška PhDr. Petr Meduna, Ph.D., Centrum
 teoretických studií UK Praha, Raně středověké sídliště
  v Hrdlovce. Interpretace významného sídelního areálu v
  severozápadních Čechách. 
22.7.   Kostýmový den s experimentální archeologií na
  Archeoparku
25.7.  Tradiční hudební, taneční večer v zahradě zámku
  Kratochvíle se swingovým bigbandem ZatrestBand
 Tančírna je pro Vás, koho baví step, salsa, blues, 
 cabaret, prostě tanec. I pro Vás, pro všechny, kdož rádi
  potkáváte každý jazzband, dixieland, big band, nebo
  jakýkoli band, se kterým je zábava. Také pro Vás, kteří
  jste už dávno netančili foxtrot, jive, ljazzband,
  dixieland, big band, nebo jakýkoli band, se kterým je
  zábava. Také pro Vás, kteří jste už dávno netančili
  foxtrot, jive, latino. 
 Zahraje bigband Petra Píši - ZatrestBand
 

Změna programu vyhrazena!
Muzeum JUDr. O. Kudrny – infocentrum Netolice

tel: 388 324 251, fax: 380 421 290  e-mail: info@netolice.cz, 

Výzva
Prosím o spolupráci všechny spolky a organizace. Hlaste prosím 
Vámi pořádané a plánované akce pro bezplatné zveřejňování. 
Informace je nutné poskytnout do 13. dne předcházejícího měsíce 
na e-mail adresu: info@netolice.cz. 

Vhodný dárek – netolické knihy

Zámek Kratochvíle
Kniha obsahuje fotograe a popis současné expozice zámku 
Kratochvíle, která prošla celkovou renovací nejen interiéru, ale i 
exteriéru. Knihu vydal Národní památkový ústav. Cena 139,- Kč  

Andělé Kratochvíle
Publikace přibližuje atmosféru zámku prostřednictvím fotograí, 
doprovázeným poezií Ondřeje Fibicha. Přílohu knihy tvoří CD se 
skladbou Mikoláše Troupa kantáty Andělé Kratochvíle. Cena 
200,- Kč

Kudrnové – Sedm výletů do historie rodu
Autorka publikace D. Kasnerová ve spolupráci s ředitelkou 
netolického muzea D. Liščákovou v ní zvou k poznání 
významného rodu Kudrnů. Součástí publikace jsou obrazové 
přílohy. Cena 25,- Kč

Vandrování s Peklíkem
Kniha Oldřicha Petráška obsahuje pověsti, pověry a lidové 
vypravování z kraje kolem této starodávné kupecké stezky. Je 
proložena i řadou fotograí. Naleznete zde i řadu pověstí z Netolic 
a Netolicka, buď již zapomenutých, nebo předávaných z generace 
na generaci jen ústně. Cena 170,- Kč.

Netolice
Brožovaná kniha Lukáše Martinky s názvem „Netolice“ obsahuje 
kresby historické architektury, zachycuje památné a 
architektonické domy v Netolicích, kapličky i zámek Kratochvíli. 
Obrazy ukazují nejen rozmanitost staveb, ale dokládají i dovednost 
našich předků. Cena 200,- Kč.
 
Archeopark Netolice & Gabreta
Kniha dokumentuje vývoj hradiště, ideu archeologického parku a 
seznamuje s archeologickými výzkumy. Cena 80,- Kč.  

Publikace si můžete zakoupit v Muzeu JUDr. O. Kudrny v 
Netolicích.

Pozvání

Muzeum JUDr. O. Kudrny  
v Netolicích

Vás srdečně zve na vernisáž  
výtvarné výstavy, která se uskuteční  
31. května v muzeu od 15 hodin.
Ludmila Broncová, Jana Stejskalová a 
J a r o s l a v a  L i n h a r t o v á  b u d o u 
vystavovat své obrazy. Tyto tři dámy se řídí společným citátem od 
Pabla Picassa „Umění splachuje z duše prach všedního života…“
Ludmila Broncová používá akvarel, pastel, kresbu i olej. Jejím 
učitelem byl akademický malíř Milan Peterka. 
Jaroslava Linhartová, členka Volného sdružení jihočeských 
umělců vystavuje své obrazy krajinek a květin nejen u nás v 
Čechách, ale také v zahraničí. 
Jana Stejskalová má v oblibě akvarel, pastel a akryl. Maluje rovněž 
na textil.  

Jiřina Petrášková



Za původnost a obsahovou 
správnost textů ručí autoři.

Pronajmu sad 
v Horních Chrášťanech. 

Informace 
na telefonu 602 165 600 po 16. hodině
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Jsme na stupni vítězů!!!

Taneční kroužky Dance 1 a Dance 2 se v polovině dubna zúčastnily 
taneční soutěže ve Čkyni, kde obě skupiny obsadily ve své věkové 
kategorii 2. místo!!! Dance 1 měly téma Pat a Mat, což jak vyplývá 
z názvu, je tanec pro maličké děti. NAOPAK překvapily porotu 
nejen díky sladěnému oblečení, ale hlavně svou sestavou, kde na 
remix úvodní znělky Pat a Mat, a hitovky od Bruno Marse, 
předvedly nepopsatelný výkon!
Dance 2 měl téma Monsters, sladěné kostýmy, namixovanou 
hudbu tak,  aby předvedly všechno co umí, účes, líčení.... A? 
Burácející sál a tleskající porota se širokým úsměvem!!!
Příští rok jedeme zas a nejen pro medaile, ale hlavně zúčastnit se a 
porovnat taneční sílu s ostatními!!!

XXIV. DIVADELNÍ LÉTO 2015
ZAHRADA ZÁMKU KRATOCHVÍLE

Carlo Goldoni - komedie

režie - Miroslav Mikeš
začátek 21 hodin

SLUHA DVOU PÁNŮ

J. N. Nestroy - komedie

PRO NIC ZA NIC
čtvrtek 
pátek 
sobota 
neděle 
pátek 
sobota 
neděle 
pondělí
 

25. června
26. června
27. června
28. června

3. července
4. července
5. července
6. července

čtvrtek 
pátek 
sobota 
neděle 

9. července
10. července
11. července
12. července

kontakt: 602 424 599, 388 324 251, www.bazagraphic.cz/divadlo

Chtěla bych poděkovat oběma kroužkům, jste super!!!

Gabriela Vojtěšková
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Dále provádíme:

-připojení sporáků, varných desek, bojlerů
-opravy domovních telefonů a telefonních rozvodů
-rekonstrukce elektrických rozvodů
-revize el. instalací, hromosvodů a přístrojů
-dodávky elektroinstalačního materiálu
-a další elektroinstalační práce

Netolice zpravodaj města – dvouměsíčník. Uzávěrka příštího čísla je 10. 7. 2015. Vydává Městský úřad Netolice, číslo 3, 
nákladem 1 100 kusů, vychází 05/2015, www.netolice.cz., kontakt Mgr. J. Petrášková – tel: 388 324 251, email: 

info@netolice.cz. Adresa redakce: Muzeum JUDr. O. Kudrny v Netolicích, Náměstí 248, 384 11 Netolice. Redakční 
rada: Lucie Reidingerová – šéfredaktorka, Martin Staněk, Marie Houdková, Blanka Umancová, Jiřina Petrášková. 

Registrace MK ČR E 12490. Graka a tisk: BAZA Graphic - Netolice

Nově otevřeno v Netolicích !

Kosmetický Salon Hezká

Akce-50%, přijďte si vyzkoušet 

první kompletní  ošetření

včetně laseru a ultrazvuku za 490 Kč

Mnichská 215, 1.patro

vstup společný 

pro Cafe Restaurant Harlequin

www.salonhezka.cz

objednávky na telefon  :

602 825 308

Těší se na vás Helena Mrázová.
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